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♥ ♥ ♥   De voorzitter aan slag 

 
Beste bridgers, 
We beginnen het nieuwe jaar meteen goed: de nieuwjaarsdrive, de Open Kaart en het 
uitzicht op nog een feest van onze club. Zaterdag 2 maart is er een feestelijke drive vanaf 
10.00 uur tot ongeveer 16.00 uur. Voor de lunch wordt gezorgd. 
Niet alles is goed gegaan in de eerste helft van dit bridgejaar. Jikke de Jong is gestorven. 
Verderop in deze Open Kaart worden herinneringen aan haar opgehaald. 
Een mooi 2024 in goede gezondheid, veel vreugde en niet te veel tegenslagen lijkt mij 
een fijn vooruitzicht. Met elkaar gaan we daar ons best voor doen. 
En natuurlijk wens ik iedereen veel bridgeplezier. 
 
Jan Jaring Dooper 
 
 

 

♠ ♠ ♠ ♠  Interview 

Bart Struiksma: ‘Dit wat ik nu doe, wil 

ik graag blijven doen. Ook de komende 

twintig jaar.’ 

 

Bart is met zijn 47 jaar nog steeds een van 

de jongeren van onze club. Hij moet er 

zelf een beetje om lachen. Wij zitten in 

het kantoor van makelaardij Struiksma 

aan de Leeuwarderweg . Een bedrijf dat 

zijn vader is begonnen. In 1974 zijn z’n 

ouders vanuit Leeuwarden naar Sneek 

verhuisd. Daar hebben ze deze 

makelaardij opgericht, in hetzelfde pand 

waar het bedrijf nog steeds is gevestigd. 

‘Ik heb hier zelfs nog heel lang gewoond,’ 
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zegt Bart. ‘Waar we nu zitten waren vroeger de eetkamer en de keuken. Beneden 

was de zaak en boven de woon- en leefruimte.’ 

 

Opgroeien 

‘Ik ben geboren in het ziekenhuis in Leeuwarden. Enig kind, en ik was een klein 

manneke. Gelukkig ben ik later toch nog groot geworden!’ 

Hij ging naar de rooms-katholieke basisschool bij hem in de straat.  

‘Hoewel we zelf niet katholiek waren, deed ik wel aan alles mee.’ 

Na het VWO aan de RSG ging hij rechten studeren in Groningen. Na één jaar vond 

hij het welletjes. ‘Ik wilde liever werken,’ zegt hij. ‘Maar het grappige is, dat ik nog 

regelmatig door mensen die mij niet kennen aangezien wordt voor een jurist.  

 

De makelaardij 

‘Het mooie aan het werk dat wij doen, 

is dat we werken in de persoonlijke 

sfeer van mensen. We hebben vaak te 

maken met overlijden, verzorgingshuis, 

familiekwesties. We spelen daarin een 

bemiddelende rol en het lukt ook bijna 

altijd een goede oplossing te vinden 

voor soms heel gecompliceerde 

situaties.  

Dit was tevens een reden om graag bij 

zijn ouders in de zaak te komen. Die 

hadden ook als regel dat ze het de 

mensen naar hun zin wilden maken. Je 

hebt in deze branche goede en slechte 

tijden. ‘Maar onze klantencontacten 

zijn intensief. Daardoor zijn er veel 

scenario’s mogelijk, ook als de kopers 

wat minder actief zijn of de prijzen zakken. 

Midden in die slechte tijd (2009 – 2013) heeft Bart het bedrijf overgenomen. Dat 

was best spannend,  ook om voor het personeel te kunnen blijven zorgen. ‘Maar 

we hielden het vol en houden het vol, met plezier. En dat wil ik de komende 

twintig jaar ook zo houden.’ 

 

 



 

 

Bridgen 

‘Eind jaren ’90 ben ik met bridgen begonnen, op les bij Steven Ferwerda. Eerst in 

de bovenzaal van Onder de Linden, maar daarna in de bovenkamer van ons 

kantoor aan de Leeuwarderweg, in onze voormalige huiskamer dus.’ 

Hij speelde eerst in Heeg, bij een club die niet aangesloten was bij een 

bridgebond. Daarna is hij in IJlst gaan spelen en daar is hij later dertien jaar 

voorzitter geweest, tot en met 2015. Durk Keegstra heeft dat tot aan de fusie 

overgenomen.  

‘Mijn oma en opa speelden ook bridge in IJlst. Zo was de cirkel weer rond, ook al 

hadden we een generatie overgeslagen. Dat had een reden. Mijn oma was 

namelijk heel fanatiek, soms werd er een verjaardag voor uitgesteld.’ 

Ze speelden eerst in het Mienskipshûs aan de Stadslaan, daarna kwam het nieuwe 

MFC Utherne. Maar dat was eigenlijk te groot en te koud. Het ledental liep terug. 

Ook de gezellige Stadsherberg was geen oplossing. De fusie met Sneek was dat 

wel. 

‘Zo ben ik dus met bridgen begonnen. Ik vind het ook lekker om eens wat anders 

aan mijn hoofd te hebben. Ik ben onder de mensen, heb leuke contacten. Ik heb 

met verschillende partners gespeeld: onder anderen met Frank, Aukje, Douwe en 

Louise. Nu speel ik alleen nog maar op de woensdagavond met Bea Wiarda. Ik 

speelde eerst wel zo’n drie keer per week, maar door tijdgebrek blijft het nu bij 

die woensdagavond.’  

 

Ontspanning 

Bart vindt het bridgen heel leuk om te doen. ‘Met die 52 kaarten blijft het een 

uitdaging.’ Hij is verbaasd over de vele manieren waarop je een spel kunt 

uitspelen. Zelf is hij niet zo fanatiek, zegt hij. Daarom waagt hij soms gerust een 

gokje.  

‘Voor mij blijft het toch ontspanning, met elkaar spelen, kletsen, gezelligheid. Je 

pikt nog eens wat op en je krijgt wel eens tips hoe je een spel kunt aanpakken. Die 

tips krijg je ook van de ‘tegenstander’, leuk toch! 

Hij gaat nog steeds ieder jaar met Eric Beijl naar de APIH-drive in Groningen. 

Eenmaal zijn ze zelfs in de top dertig geëindigd! ‘Ik zat toen nog helemaal in de 

conventies hoor. Dat heb ik nu niet meer, ik ben nu een meer recreatieve speler.’ 

 

 



Sponsor 

‘Bij een gesprekje tijdens het bridgen liet ik het een keer 

vallen. Er mocht wel eens een verrassing komen, vond ik. 

Het is toch leuk als er eens iets onverwachts komt, iets wat 

buiten het spelen om gaat. Als alles altijd op dezelfde 

manier gaat, is de verrassing een beetje weg. En zo nu en 

dan een prijsje, iets leuks, daar gaat het om. Veel is het 

niet, maar ik herinner me nog hoe het met mijn oma ging. 

Die kwam vaak met een prijsje thuis. En zo blij als ze dan 

was! Vanuit dat gevoel ben ik sponsor geworden. Jan heeft 

het blijkbaar opgevangen en toen contact met mij 

opgenomen. 

 ‘Het is ook leuk dat ik dit kan doen. We hebben er allemaal veel plezier van.’ 

 

Navraag bij Jan levert het volgende op; hij had er helemaal niets over gehoord. Hij 

had zelf zitten peinzen over wie hij als sponsor kon benaderen. En toen is hij op het 

idee van Bart gekomen. Hoe mooi dat vanuit twee verschillende kanten hetzelfde 

idee is geboren. En toevallig (of niet) zijn ze ook nog op dezelfde dag jarig! (AK) 

 

Angeline 

 

♦ ♦ ♥ ♥  Oproep 
 
 

Platte borden, soepkommen en bekers 
Op zaterdag 2 maart viert de club dat vijf jaar 
geleden de fusie tussen BC IJlst en BC Sneek is 
beklonken. Het wordt een dagprogramma met een 
lunch erbij. Daarvoor willen we bovengenoemde 
spullen aanschaffen, zodat we een dergelijke dag 
vaker kunnen organiseren. Maar voor we tot de 
aanschaf overgaan, willen we eerst bij de leden 
inventariseren of zij borden, soepkommen of bekers 
overhebben. En dan natuurlijk deze spullen graag 

een nieuwe bestemming willen geven: namelijk onze bridgeclub. 
Wie wat beschikbaar heeft kan zich melden bij Jan Jaring. (06-49831409). 
Alvast bedankt. 
 
Jan Jaring 

 



♣ ♣ ♣ ♣ Een leuke e-mail 

Op de woensdagavond speelt Jan Jaring met Steven, zo ook deze bewuste avond. 

De volgende dag kreeg hij een leuke e-mail van Steven, die nog op een bijzonder 

spel terugblikte. 

(met toestemming van Steven en Jan geplaatst AK) 

 

“Hoi Jan, 

Er had zich een heel ludieke situatie kunnen voordoen als het 

volgende was gespeeld: 

Ik opende en jij bood bij. Toen volgde de tegenstander met het bod 

van 2-klaver. Dat heb ik toen gedoubleerd, omdat ik 5-kaart klaver 

bezat. Jij ging begrijpelijk door naar 3 sans. De klaverbiedster komt 

uit met klaver 3. Ik ben de dummy en ik leg op tafel klaver aas-heer-boer-9-4. Jij 

bezit 3 kleine klaveren. Tegenstandster heeft volgbod gedaan en heeft dus 5 

klaveren. Ik heb ook 5 klaveren en jij 3. Samen dus 13 klaveren. 

Jij legde de boer, dat was niet de goede kaart. Als je de 4 legt en je speelt zelf de 2 

dan wordt de eerste slag gewonnen met als hoogste de 4 !!!!  

Dit zou in de bridgehistorie waarschijnlijk de eerste keer zijn, dat dit is 

voorgekomen. Je had het Guinnesbook of Records kunnen halen. Voortaan even 

tellen dus voor je begint. Voor de uitslag maakt het niet uit, want we scoorden toch 

wel 100 % op dat spel. Overigens hebben we prima gespeeld en nog bedankt voor 

de mooie avond.” 

 

In memoriam Jikje de Jong 

Bij afwezigheid van Johannes Lootsma vroeg Jikje jaren geleden of ik met haar 

wilde bridgen. Dat was mijn kennismaking met Jikje. Het klikte, wij speelden goed 

en scoorden in de middenmoot. Wij waren tevreden en hadden een gezellige avond. 

Enige jaren geleden hield Johannes op met bridgen. Dat was het begin van ons 

partnership. Het was iedere keer weer een plezier om met haar te spelen. We 

begrepen elkaar en hadden weinig woorden nodig om op een lijn te komen. Ook 

buiten het kaartspelletje vonden we elkaar. Zij maakte jam en..wat voor een jam: 

aardbeien, bramen, rode bessen……. Wij wisselden uit: zij mijn kruisbessen- ik 

haar rode bessenjam. Heerlijk. We hebben ervan genoten. Zij was trots op haar 

voorraad; keurig netjes op de plank en voorzien van etiketten met daarop een Friese 

tekst. Na de winterperiode ging het bridgen door. Met Wietske en Siepi hielden we 

de routine vast. Heel gezellig. Maar dan wordt de wereld anders. Je was een fijn 

mens en een goeie bridgepartner. 

Trudy Lunter. 



♦ ♦ ♦  ♦ toch nog een kansje 

  West/ allen kwetsbaar 
 

♠ 7 6 5 4  

♥  H V B 2  
♦ V 8  

♣ A H 6  
      

♠ H V 9 2 

   ♥ A 4 

  ♦  7 6 4 

     ♣  V B 10 8 
 

Na een opening van West komen Noord-Zuid in een mooi, maar moeilijk contract 

uit: 4 schoppen. West start met ♦ A, ♦ H en ♦B. Je troeft in de dummy en tot je 

geluk moet Oost nog bekennen. Hoe speel je dit contract verder af? 

 

♠ ♥ ♦ ♣  promotie en degradatie/winnaars september-december 2023 
  

Maandagmiddag IJlst 
1. Douwe en Rob 
2. Froukje Renske 
3. Antje en Tanja 

 
Maandagavond 7-1:  
A - lijn: 

1. Domien en Theo 
2. Angeline en Henk 
3. Liesje en Suzanne 

 
11. Maria en Siebren 
12. Ant en Ed 
13. Eelkje en Aukje 

 
B – lijn 

1. Erika en Jellie 
2. Jan Jaring en Henk 
3. Marijke en Jaap  
 

Maandagavond 6 
A – lijn 

1. Rudy en Sim 
2. Domien en Henk 
3. Harry en Esther 

 

10. Dieuwke en Harry 
11. Trudy en partner(s) (ingevallen 
voor Jikje) 
12. Louise en Douwe

 
B – lijn 

1. Ant en Durk 
2. Jan Jaring en Niek 
3. Marian en Liesje 
 

12. Lida en Aly 
13. Elma en Jaap 
14. Geertje en Els 



 
C – lijn 

1. Gerrit en Annie 
2. Govert en Vronie 
3. Johannes Cornelis en Jan 
 

Woensdagmiddag 
A – lijn 

1. Nico en Lex 
2. Douwe en Henk 
3. Angeline en Steven 

 
10. Klaas en Eleonora 
11. Marieke en Tine 
12. Gerda en Marianne 

 
B – lijn 

1. Marian en Jan 
2. Aafke en Jan 
3. Renske en Froukje 

 
Woensdagavond 
A - Lijn: 

1. Esther en Age 
2. Henk en Gerrit 
3. Liesje en Jacob 

 

10. Bennie en Henk 
11. Lida en Wieke 
12. Frank en Trynke 

B-lijn: 
1. Bart en Bea 
2. Douwe en Louise 
3. Alex en Marieke 

 
 
 
 

♦ ♦ ♦  ♦ de oplossing 
 

♠ 7 6 5 4  
♥  H V B 2  
♦ V 8  
♣ A H 6  

♠ A 8    ♠ B 10 3 

♥ 10 9 6    ♥ 8 7 5 3 

♦ A H B 5 3   ♦  10 9 2  

♣  7 3 2    ♣  9 5 4 

 

♠ H V 9 2 

   ♥ A 4 

  ♦  7 6 4 

     ♣  V B 10 8 
 



Je weet zeker dat je naast de twee ruitenslagen ook ♠ A nog moet verliezen. De kunst is om 
maar één schoppenslag te verliezen. Dat kan bij een 3-2-zitsel. Je kunt vanuit de noordhand 
tweemaal naar stuk schoppen in zuid spelen. Maar gezien het bieden (jij en je partner 
hebben al 27 punten en West heeft geopend. Voor West blijven er dan maximaal 13 punten 

over) zal West ♠ A hebben. Die zit dus niet goed. Het contract lijkt echt fout af te lopen. 
Maar… Maar..  

Er is een kleine kans: je kunt hopen op ♠ B 10 bij Oost. Die kans is niet erg groot (Oost zal 
dan het enige resterende punt moeten hebben), maar beter een kleine kans dan helemaal 

geen kans. Speel troef vanuit noord en leg in de hand ♠ 9. Als Oost de 10 of de boer legt, 
neem je die; je gaat terug naar Noord en vervolgens snij je de boer of de 10 eruit. Met 
bovenstaand zitsel maak je dan je contract. 
 
Angeline  
 
Bron: bridgekalender 

 

 


